



وزارة التعليم العالي والبحث العلمي الجامعة التقنية الشمالية

المعهد التقني الطبي - كركوك قسم تقنيات التمريض

رؤيا البرنامج

مركزًا رائدًا في تعليم التمريض، عبر إعداد ممرضين مهنيين ومتعاطفين يمتلكون المهارات التقنية والتفكير النقدي لمواكبة تطورات الرعاية الصحية. التميز في التعليم، وتقديم رعاية شاملة، وتعزيز القيادة، والتعاون، والابتكار، مع التركيز على الكفاءة الثقافية والتأثير المجتمعي. و تخريج ممرضين يحدثون فرقًا ملموسًا في جودة الرعاية الصحية محليًا وعالميًا.

رسالة البرنامج

إعداد ممرضين مهرة ومتعاطفين قادرين على تقديم رعاية آمنة وفعالة. يعتمد البرنامج على مناهج حديثة وممارسات سريرية قائمة على الأدلة، ويعزز التفكير النقدي، والاحترافية، والتعلم المستمر، مع دمج التكنولوجيا والتعاون المجتمعي لإعداد قادة يسهمون في تطوير مهنة التمريض محليًا وعالميًا

أهداف البرنامج

- 1. الكفاءة المهنية والسريرية: تشمل الإتقان التقني، والممارسة الآمنة، والاستعداد السريري لضمان تقديم رعاية عالية الجودة وآمنة ومتمركزة على المريض في مختلف البيئات الصحية.
- 2. التفكير النقدي والبحث والابتكار: تعزيز مهارات التفكير التحليلي واتخاذ القرار المبني على الأدلة، مع تشجيع البحث العلمي وتبني الأساليب المبتكرة لتطوير مهنة التمريض.
- 3. الأخلاقيات، الاحتراف، والتواصل: ترسيخ المبادئ الأخلاقية والاحترافية، وتعزيز مهارات الاتصال الفعّال مع المرضى وفرق الرعاية الصحية المتنوعة لضمان التعاطف والاحترام.
 - لكفاءة الثقافية والتفاعل المجتمعي: إعداد الطلاب لتقديم رعاية تراعي الفروق الثقافية وتعزيز مشاركتهم
 المجتمعية والعالمية في معالجة الفوارق الصحية وتعزيز الصحة العامة.
- 5. القيادة، التعاون، والتعلم المستمر: تنمية قدرات القيادة والعمل الجماعي، مع ترسيخ أهمية التكيف والتعلم مدى الحياة لمواكبة التطورات في مجال الرعاية الصحية.

Program Vision, Mission and Objectives

Nursing techniques department

1. Program Vision

A leading center in nursing education, preparing professional and compassionate nurses equipped with technical skills and critical thinking to keep pace with healthcare advancements. Committed to excellence in education, delivering comprehensive care, fostering leadership, collaboration, and innovation, with a focus on cultural competence and community impact. Graduating nurses who make a tangible difference in the quality of healthcare locally and globally.

2. Program Mission

Preparing skilled and compassionate nurses capable of delivering safe and effective care. The program is based on modern curricula and evidence-based clinical practices, and it promotes critical thinking, professionalism, and lifelong learning. It also integrates technology and community collaboration to prepare leaders who contribute to the advancement of the nursing profession locally and globally.

3. Program Objectives

- 1. **Professional and Clinical Competence**: Encompasses technical proficiency, safe practice, and clinical readiness to ensure the delivery of high-quality, patient-centered care across diverse healthcare settings.
- 2. **Critical Thinking, Research, and Innovation**: Enhances analytical skills and evidence-based decision-making while promoting scientific research and the adoption of innovative approaches to advance the nursing profession.
- 3. **Ethics, Professionalism, and Communication**: Reinforces ethical principles and professionalism, and strengthens effective communication skills with patients and multidisciplinary healthcare teams to ensure empathy and respect.
- Cultural Competence and Community Engagement: Prepares students to provide culturally sensitive care and encourages active involvement in addressing health disparities and promoting public health both locally and globally.
- 5. **Leadership, Collaboration, and Lifelong Learning**: Develops leadership and teamwork abilities while fostering adaptability and a commitment to lifelong learning to keep pace with changes in the healthcare landscape.